
 

Concept-Notulen Presidium 
Datum 27-02-2023 
Tijd 19:00 - 20:30 
Locatie MBG01 (achter kantine) 
Voorzitter 
Secretaris 
 
 
 
 
 
 
 
 
Adviseur 
 
Afwezig 

D. Straat 
A. Reus (griffier) 
T. Berlijn (HvM)  
C. Selders (CDA), vervanger E. v.d. Bosch  
R. Paarlberg (GB), vervanger L. Plekker 
J. Stam (VVD) 
T. Beuker (Morgen!) 
G. Mos (D66) 
B. Huisman (GroenLinks) 
S. Visser (CU) 
M. Schornagel, vervanger A. Griekspoor (gemeentesecretaris) 
 
E. v.d. Bosch en L. Plekker  

 

Ag.pt. Onderwerp  

1 
 

Opening 
De voorzitter opent de vergadering om 19.00 uur. 
 

2 
 

Vaststellen agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 

3.a 
 

Vaststellen notulen presidium d.d. 6 februari 2023 
De notulen worden ongewijzigd goedgekeurd en vastgesteld.  
A. Reus merkt n.a.v. pt. 7a op dat PPMB staat voor programma- en 
projectmanagementbureau. 
 

3.b 
 

Actielijst presidium d.d. 27 februari 2023 
N.a.v. de actielijst: 

 203: de projectentour wordt na het zomerreces gepland. 

 205: sanering toezeggingen- en motielijst: de organisatie heeft de afgelopen 
maanden onderzocht welke toezeggingen/moties geschrapt kunnen 
worden/gehandhaafd dienen te blijven. Dit heeft iets meer tijd gekost dan 
de bedoeling was. Het college bespreekt 28 februari de resultaten; daarna 
wordt het overzicht voorgelegd aan het presidium met een voorstel om de 
commissie in positie te brengen om een besluit te nemen wat betreft het 
schrappen/handhaven. Dat voorstel aan het presidium wordt naar 
verwachting 20 maart (e.v. presidiumvergadering) geagendeerd. 

 216: nadere informatie over de wijze waarop de raad tijdig en goed 
gepositioneerd kan worden i.v.m. de inwerkingtreding van de Omgevingswet 
ter invulling van de kaderstellende rol volgt een volgende keer. 

 221: het presidium geeft input voor de te organiseren 2e bijeenkomst voor de 
debattraining. Het presidium wil meer ruimte om te oefenen en te 
reflecteren, meer diepgang (niveau “gevorderden”), aansluiting bij het 
vergadermodel. Deelnemers kunnen zich voorbereiden; online is materiaal te 
vinden. De griffie zal de bijeenkomst gaan inplannen.  

 
4.a 
 

Terugblik op de raads- en commissievergaderingen + informatie- en 
themabijeenkomsten 
6.2.: Commissie: geen bijzonderheden.  
9.2.: Themabijeenkomst Tussenrapportage recycletarief: geen bijzonderheden.  
10.2: Werkbezoek Sportbedrijf Heerhugowaard: goede bijeenkomst. G. Mos vraagt 
aandacht voor afronding van werkbezoeken conform de geplande tijd.  
13.2: Themabijeenkomst Regionale samenwerking uitvoering klimaattaken en 
beleidskader wind en zonne-energie Westfriesland: 
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 Het presidium vraagt zich af of het wenselijk is dat bedrijven in 
themabijeenkomsten presentaties geven. Het risico is immers dat de 
presentatie eenzijdig is.  

 C. Selders heeft geconstateerd dat bij aanvang werd ingestemd met een 
verzoek om geen meningen te geven omdat het uitsluitend zou moeten gaan 
om informatieverstrekking. Dat was echter niet het doel van de bijeenkomst 
en is ook – in z’n algemeenheid – niet het doel van themabijeenkomsten 
(Initiatiefnemer wil in gesprek (interactief) met raads- en commissieleden 
om input te krijgen over een bepaald onderwerp (peilen, benen-op-tafel, 
etc. NB: input heeft geen enkele status; indien het college een uitspraak van 
de raad wenst, dient het een raadsvoorstel te leveren). Omdat de 
deelnemers instemden met het verzoek kreeg de bijeenkomst meer het 
karakter van een informatiebijeenkomst (Initiatiefnemer wil “zenden”, zodat 
raads- en commissieleden geïnformeerd worden over een onderwerp. In de 
bijeenkomst kunnen vragen gesteld/beantwoord worden).  
Opgemerkt wordt dat het presidium bepaalt of er wel of geen 
themabijeenkomst plaatsvindt. Bij het besluit hierover kan besproken worden 
of een themabijeenkomst passend/wenselijk is; een optie is ook om een 
onderwerp in de commissie te agenderen.  

16.2: Raad: 

 T. Berlijn vraagt of het toegestaan moet worden dat een raadslid 
opmerkingen maakt bij een ingekomen stuk. Dit kan immers tot debat leiden; 
is dat wenselijk m.b.t. ingekomen stukken? D. Straat zal als voorzitter van de 
raad niet toestaan dat er debat bij ingekomen stukken ontstaat. Het 
presidium vindt dat er bij de ingekomen stukken uitsluitend ruimte moet zijn 
voor besluitvorming over de categorie-indeling (incl. de mutatieverzoeken) 
en dat er geen ruimte moet worden gegeven aan opmerkingen ook omdat dit 
teveel vergadertijd zal kosten. 

 A. Reus verzoekt raadsleden om – voordat de vergadering begint – de 
presentielijsten + raadsinstrumenten te ondertekenen en om evt. 
afmeldingen liefst vóór 19.15 uur door te geven aan de griffier. Voorts: evt. 
vragen beantwoordt de griffie graag, maar dat is kort voorafgaande aan de 
raad niet meer (altijd) haalbaar.  

 
20.2: Informatiebijeenkomst IBOR: G. Mos vond de bijeenkomst zeer technisch en 
vond dat het reageren op de vragen zeer moeizaam verliep. Hij vond de bijeenkomst 
niet heel zinvol. R. Paarlberg vond dat het teveel om details ging. C. Selders geeft 
aan dat E. v.d. Bosch het een prima bijeenkomst vond, al was het beter geweest als 
de rol van voorzitter en portefeuillehouder niet samenviel. A. Reus merkt op dat zij 
met de secretaris in gesprek zal gaan over de vraag of/wanneer 
informatiebijeenkomsten (en themabijeenkomsten) nuttig en nodig zijn, mede om te 
de vergaderdrukte voor raadsleden behapbaar te houden.   
22.2: Raad: T. Berlijn vindt dat deze raadsvergadering iets feestelijker had mogen 
zijn. Andere presidiumleden delen die mening niet.  
23.2: Raad extra: deze extra bijeenkomst vond plaats op verzoek van een aantal 
raadsleden i.v.m. het interpellatieverzoek. Tussen de verspreiding van het 
interpellatieverzoek + bijlagen en de extra vergadering zat kort tijd, dat maakte een 
goede voorbereiding lastig c.q. onmogelijk. Daarnaast was er slechts een half uur 
beschikbaar voor de interpellatie; door het tempo was het bijna niet te volgen wat er 
werd gezegd. Door die twee oorzaken werd geen recht gedaan aan de interpellatie. 
Een optie had kunnen zijn om de interpellatie in de e.v. raadsvergadering (30 maart) 
te plannen; een gevolg zou dan echter kunnen zijn dat het doel (bevorderen dat de 
provincie de inwoners van Zwaagdijk-West tijdig betrekt bij de ontwikkelingen) niet 
kon worden bereikt.  
T. Berlijn merkt op dat is overwogen om te verzoeken om de extra-vergadering om 
18.30 uur te laten aanvangen; omdat er zorg was over de vraag of het quorum 
aanwezig zou zijn is uiteindelijk verzocht om een extra-vergadering van 19.00 – 19.30 
uur.  
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S. Visser geeft aan dat een interpellatie veelal afgesloten wordt met een motie; dat 
is h.i. wel een goede afronding als het instrument van interpellatie wordt ingezet. 
Verder denkt zij dat er voldoende tijd moet zijn als dit instrument wordt ingezet.  
Het presidium constateert dat de termijn van ten minste 48 uur die geldt voor het 
indienen van interpellatieverzoeken wellicht te kort is. Evt. kan het R.v.O. op dit 
punt worden aangepast.  
 
B. Huisman vraagt of het mogelijk is om in commissievergaderingen te wachten met 
de behandeling van een agendapunt totdat iedereen heeft plaatsgenomen aan tafel 
na de wisseling; op dit moment is er vaak nog wat onrust en rumoer, dat vindt hij 
niet bevorderlijk voor een goede bespreking. S. Visser denkt dat het probleem van de 
onrust en het rumoer breder is; er zou stilte moeten zijn op de tribune, aan tafel en 
in de hal. D. Straat doet de suggestie om het punt van B. Huisman bij de 
voorzitterstraining mee te nemen.  
Op dit moment ziet het presidium geen aanleiding om specifiekere afspraken te 
maken om de huidige werkwijze aan te passen.   
 

4.b 
 

Mededelingen werkgeverscommissie (C. Selders aanwezig) 
 De werving voor de jr. raadsadviseur loopt; verwacht wordt dat er deze week 

meer duidelijkheid komt. 
 Het O&F-plan voor de griffie is vastgesteld.  

 
5 
 

Regionale raadsledenbijeenkomsten;  terugblik/vooruitblik 
15.2: RRB arbeidsmigranten (Oorlogsmuseum): de andere locatie werd gewaardeerd. 
19.4: RRB Verwachte onderwerpen: 

 Toekomstvisie (psychisch) kwetsbare inwoners;  

 Doorontwikkeling RRB.  
De agenda volgt in maart.  
 

6 
 

Bestuurlijke termijn agenda periode maart 2023 e.v. 
N.a.v. de BTA komt het volgende naar voren: 

 M. Schornagel: het onderwerp “Opheffen geheimhouding” dat voor april in de 
BTA staat geprogrammeerd moet worden verschoven naar juni; zij geeft een 
toelichting op de achtergronden.  

 A. Reus: namens het college is aangegeven dat het onderwerp “Weigering 
principeverzoek Liederik 1” niet kan worden aangeboden voor de cyclus 
maart.  

 G. Mos: in de BTA wordt voorgesteld om het onderwerp IBOR te schrappen.  
De toelichting begrijpt hij echter niet; hij heeft – i.t.t. wat de toelichting 
suggereert – begrepen dat er en heel andere IBOR komt. Ook kan hij niet 
volgen waarom de LIOR dan wel wordt aangeboden. D. Straat zegt dat het bij 
de IBOR meer om uitvoering gaat, de kaders staan vast; vandaar het voorstel 
om dit te schrappen (dus niet voor te leggen aan de raad).  

Het presidium stelt de BTA maart 2023 e.v. vast met inachtneming van deze 
wijzigingen.  
 

7 
 

Voorstel commissieagenda's, themabijeenkomsten en andere bijeenkomsten raad 
periode maart e.v. 
Het presidium constateert dat er een toename is in het aantal informatie- en 
themabijeenkomsten. Dit vraagt veel avonden van raads- en commissieleden. Het 
combineren van 2 bijeenkomsten op 1 avond is niet altijd gewenst. Neemt niet weg 
dat een aantal onderwerpen van zeer groot belang voor de raad is. Desalniettemin is 
het belangrijk om aanvragen voor bijeenkomsten kritisch te beoordelen. A. Reus 
neemt dit mee in het overleg dat zij binnenkort heeft met de gemeentesecretaris 
over dit onderwerp.  
 

7.a 
 

Voorstel commissieagenda's periode maart/april 
NB: hetgeen t.a.v. het voorstel is besloten wordt niet in deze notulen opgenomen, 
omdat er een afwijkend besluit is genomen op 1 maart; zie nadere informatie in de 
griffiemail van 1 maart.  
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7.b 
 

Informatiebijeenkomsten en themabijeenkomsten periode maart e.v. 
Het presidium besluit: 
1. De aanvraag voor de themabijeenkomst over de huisvesting voor kennisgeving aan 
te nemen; 
2. dat de Informatiebijeenkomst Eerste verkenning Woonvisie (3 april) en de 
Informatiebijeenkomst Informatieveiligheid (1 mei) fysiek en openbaar zijn.  
 

8 
 

Werkplan griffie 2023 (C. Selders aanwezig) 
De werkgeverscommissie heeft het concept-werkplan 2023 voor de griffie 
aangeboden aan het presidium om het presidium gelegenheid te geven om de 
opdracht aan de griffie in te vullen. I.v.m. het raadsbesluit in december om de 
formatie van de griffie uit te breiden, kunnen er keuzes worden gemaakt; de griffie 
heeft een mogelijke invulling weergegeven in het werkplan (p. 6 onder 3a.) en doet 
enkele suggesties voor alternatieven. De fractievoorzitters worden verzocht om daar 
in de volgende vergadering hun opvattingen over mee te geven; aanbevolen wordt 
om e.e.a. binnen de fracties te bespreken.  
 

9 
 

Voorstel comité vergaderwijze/vergaderdruk 
Het presidium stemt ermee in om zowel de optie m.b.t. de voorbereiding van de 
moties vao als de optie m.b.t. de spreektijden verder uit te werken.  
Bij de bespreking komen de volgende punten naar voren: 

 Spreektijden zijn flexibel in te zetten door de fractie; men bepaalt zelf aan 
welk(e) onderwerp(en) men de beschikbare spreektijd wil besteden. De 
registratie van de spreektijd kan gekoppeld worden aan de microfoons.  

 Voorbereiding moties vao: een goede voorbereiding draagt eraan bij dat er 
minder vergadertijd nodig is. Onder die voorbereiding vallen het vooraf 
beschikbaar stellen van pre-adviezen van het college en antwoorden op 
technische vragen.  

 
10 
 

Opdracht comité 
Het presidium stemt in met de in het voorstel beschreven opdracht.  
 

11 
 

Wijzigingen R.v.O. raad + commissieverordening 
Het presidium stemt ermee in dat de voorstellen m.b.t. de wijzigingen R.v.O. raad + 
commissieverordening in procedure worden gebracht. Het betreft de 1e tranche 
(meer formele, technische wijzigingen); de 2e tranche volgt (meer inhoudelijke 
wijzigingen).  
 

12 
 

Vergoeding commissieleden 
Het presidium weegt de opties die in het voorstel staan genoemd af. De volgende 
punten worden naar voren gebracht: 

 de optie om van informatie- en themabijeenkomsten commissie-

vergaderingen te maken heeft als nadeel dat dit gevolgen heeft; de 
commissieverordening is dan nl. van toepassing, wat (o.a.) vereist dat de 
griffie aanwezig is. Dit legt een groot beslag op de middelen (c.q. formatie 
van de griffie). 

 m.n. informatiebijeenkomsten kunnen digitaal plaatsvinden. Dat lost het 
probleem niet op maar biedt wel enige ruimte.  

 vergoedingen voor commissieleden voor het bijwonen van genoemde 
bijeenkomsten kunnen waarschijnlijk niet uit het fractievergoeding betaald 
worden gezien de regels voor de besteding van deze vergoeding. Bovendien 
zitten daar nadelen aan m.n. voor de fracties die relatief veel gebruik maken 
van commissieleden; zij zouden dan immers beperkt middelen overhouden 
voor zaken waar het fractievergoeding voor bedoeld is. Overigens bepaalt de 
raad zelf de omvang van de fractievergoeding.  

 het Rijk onderzoekt of een aanpassing van de regels (dat commissieleden 
uitsluitend een vergoeding krijgen indien zij deelnemen aan 
commissievergadering) wenselijk is.  
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De discussie wordt in de volgende presidiumvergadering voortgezet.  
 

13 
 

Werkbezoek bibliotheek 
Het presidium stemt in met het door de griffie organiseren van een werkbezoek bij 
Westfriese bibliotheken voor de raads- en commissieleden (dit n.a.v. een uitnodiging 
van de bibliotheken). 
 

14 
 

Integriteit 
Geen bijzonderheden.  
 

15 
 

Rondvraag 
- een opgesplitst raadsvoorstel over GR-aangelegenheden (per GR) is niet 

noodzakelijk.  
 

16 
 

Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 20.30 uur. 
 
 
 
 
Gewijzigd/ongewijzigd vastgesteld in het presidium van 20 maart 2023.  
 
 
 

 


